
Referat af generalforsamling i Skælskør Biografforening d. 29. marts 2023.

1. Valg af referent og dirigent: Erling Noer blev valgt som referent og Pia 
Ekberg var foreslået som dirigent og blev enstemmigt valgt. Hun kunne 
konstatere at generalforsamlingen var lovligt varslet og indkaldt i henhold 
til foreningens vedtægter. Herefter gav hun ordet til formandens beretning.

2. Formanden fremlægger bestyrelsens beretning: Beretningen blev 
fremlagt og godkendt. Der var ingen spørgsmål og beretningen kan læses på 
hjemmesiden Kosmobio.dk/info.

3. Fremlæggelse af regnskab for 2023: Kasserer Gitte Just gennemgik det 
reviderede regnskab, hvor den store ombygning i sommeren 2022 fylder 
meget og det har taget lang tid at få afsluttet regnskabet med fondene. Der 
kom et forslag om at spare gebyret på dankortterminalen og klare alt med 
mobilepay, men cafe gruppen kunne fortælle, at den største del af 
betalingerne foregår med betalingskort. Regnskabet blev godkendt og kan 
ses på hjemmesiden. 

4. Fremlæggelse af budget for 2024: Budgetforslag for 2024 blev fremlagt 
og godkendt. Der er gjort plads til stigende energiudgifter og der er en 
forventning om en øget billetindtægt pga. forhøjede billetpriser og flere 
besøgende. På spørgsmålet om behov for ekstern revisor, kunne Gitte 
forklare, at fordi biografen er skattepligtig og der er et ret omfattende 
momsregnskab, er der behov for hjælp af revisor.

5. Indkomne forslag: Forslag til vedtægtsændring fremsat af Per Rasmussen; 
kontingentet opkræves i januar måned. Efter en længere debat om 
problemerne med Winkas -administrationssystem, der har givet flere 
medlemmer problemer med indbetaling af kontingent, gik vi over til 
afstemning, hvor der ikke var de fornødne 2/3 af de fremmødte der stemte 
for, så forslaget faldt. Bestyrelsen vil arbejde for at opkræve kontingentet 
tidligere og håber at administrationssystemet vil fungere uden problemer 
fremover.



6. Generelle retningslinjer: De forskellige grupper i biografforeningen 
arbejder selvstændigt og bestyrelsen har ikke forslag om nye generelle 
retningslinjer

7. Fastlæggelse af kontingent for 2024: Bestyrelsen foreslog en 
kontingentforhøjelse fra de nuværende 100 kr. pr år til 150 kr. pr år, for at 
sikre driften fremover. Forslaget blev godkendt.

8. Valg: Ole Larsen og Gitte Just var på valg og blev genvalgt til bestyrelsen. 
Kirsten Jeppesen og Ellen Marie Legarth Vig genopstillede og blev 
genvalgt som suppleanter til bestyrelsen. Leif Borregård blev genvalgt som 
revisor sammen med Sten Larsen, der afløser Rigmor Sørensen, som ikke 
ønskede genvalg. Charlotte Holm Pedersen afløser Benny Forsberg Jensen 
som revisorsuppleant.

9. Eventuelt: Forslag fra Skælskør boldklub om at genoptage samarbejdet, så 
der reklameres for foreningerne hos hinanden - pr udvalget ser på det og 
tager kontakt.                                                                                          
Forslag om at foldere skal trykkes lokalt udløste en større debat. - 
Bestyrelsen vil se på omkostninger og eventuelle fordele ved at skifte 
leverandør.                                                                                      
Reservationer blokerer for sæder i biografen - derfor kom der et forslag om 
at opkræve et gebyr, når reservationen foretages og ikke som nu, når 
billetten afhentes. - Bestyrelsen arbejder videre med forslaget.

_______________________ _____________________

           Dirigent Pia Ekberg    Referent: Erling Noer

     ________________________

  Formand: Aksel Christensen 

Lodtrækning: Som en del af generalforsamlingen var der lodtrækning på 
medlemsnummer om 3 gavekort på henholdsvis 1, 2 og 3 forestillinger i 
Kosmorama: nr.353 Kirsten Langhorn, nr. 281 Charlotte Holm og nr. 404 Holger 
Janns var de heldige vindere. 


